



COP28 UAE

PRESS RELEASE

COP28 Presidency urges visitors to use the Dubai Metro for faster, greener trips

Abu Dhabi, 20 November 2023: The COP28 Presidency strongly encourages all attendees to use the Dubai Metro throughout the two-week conference, running from 30 November – 12 December, for faster and more sustainable travel.

The Dubai Metro's Red Line conveniently connects Dubai International Airport, major hotels, and prominent tourist attractions in the city, extending from the heart of Dubai to the Expo City Dubai entrance, where COP28 will welcome the world.

Dubai Metro's operational hours are from 05:00 until 01:00 the next day. The first train arrives at Expo Metro Station at 05:19 every day. The last train from Expo Metro Station departs at 00:00 every day. Plan your journey: <https://www.rta.ae/wps/portal/rta/ae/public-transport/timetable#DubaiMetro>

Metro stations are equipped with tactile paving for the visually impaired. Wheelchair accessibility is facilitated through step-free routes or lifts at all stations, while dedicated seating and wheelchair spaces are available on all carriages for passengers requiring assistance.

For the first three days of COP28, certain roads near Expo City Dubai will be closed due to heightened security protocols. Visitors may also experience last-minute changes or closures during the event, which is why everyone is encouraged to use the Dubai Metro.

For those unable to take public transport, parking is available for delegates and guest of both the Blue and Green Zone. Standard parking shuttles will operate from all car parks ensuring a short walk from your vehicle to the gate. Shuttles will operate on a high-frequency basis while the parking zones are open.

More information about travel for the Blue and Green Zones can be found below:

Blue Zone

Blue Zone delegates will have direct access from the metro station to the Blue Zone.

Blue Zone delegates living in Dubai during the conference can take advantage of an overnight shuttle service that will operate after metro hours. The shuttle will run every 20 minutes from midnight to 5 am and will drop-off delegates at key hotel locations in the city, including Premier Inn Dubai Ibn Battuta, Sofitel Dubai Jumeirah Beach, Media Rotana, Premier Inn Barsha Heights, Courtyard by Marriott Al Barsha, and Sheraton Mall of the Emirates.

Due to the limited car parking spaces in the Blue Zone, delegates are encouraged to use Dubai Metro and the Metro Park & Ride, located in Dubai's Metro Stations: Centrepoint, Etisalat and Jabal

Ali. COP28 UAE will provide free of charge public transport throughout COP28 UAE for Blue Zone delegates.

Blue Zone Delegates coming from and staying in Abu Dhabi can use complimentary shuttle buses to and from the COP28 site. They will be able to board the bus after presenting their Blue Zone Badge or UN Official Invitation letter for the initial trip. The shuttle service will be operational from 21 November to 13 December.

From 21 to 29 November, the shuttle will operate from Abu Dhabi International Airport to COP28 venue from 6 am to 10 am every 30 minutes and from 10 am to 8 pm every 60 minutes.

During the conference days, from 30 November to 13 December, the buses will run from Abu Dhabi International Airport to COP28 venue from 6 am to 10 am every 30 minutes, and then from 10 am to 11 pm every 60 minutes. From COP28 venue to Abu Dhabi International Airport, the buses will run from 8:30 am to 4:30 pm every 60 minutes, from 4:30 pm to 9:30 pm every 30 minutes, and then from 9:30 pm to 1:30 am every 60 minutes.

From COP28 venue to Abu Dhabi International Airport, the shuttle will operate from 8:30 am to 4:30 pm every 60 minutes and from 4:30 pm to 10 pm every 30 minutes.

Green Zone

The Green Zone will be open to visitors from 3 to 12 December and the Blue Zone will welcome accredited delegates from 30 November to 12 December. There will be free buses to transport delegates from the Expo Metro Station to Green Zones Gates, running from 8am until midnight.

-ENDS-

Notes to Editors COP28 UAE:

- COP28 UAE will take place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, and non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake - a comprehensive evaluation of progress against climate goals.
- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a “leave no one behind” approach to inclusive climate action.”
- The four pillars of the COP28 Presidency’s Action Agenda are fast tracking the energy transition, fixing climate finance, focusing on people, lives, and livelihoods, and underpinning everything with full inclusivity.



COP28 UAE

مؤتمر الأطراف 28
الإمارات العربية المتحدة

بيان صحفي

من أجل رحلات أسرع صديقة للبيئة رئاسة COP28 تدعو الزوار لاستخدام المواصلات العامة إلى المؤتمر

أبوظبي، 20 نوفمبر 2023: دعت رئاسة COP28 جميع الضيوف والزائرين إلى استخدام خيارات نقل أكثر استدامة مثل مترو دبي وحافلات النقل العام طوال أسبوعي المؤتمر، الذي يمتد من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر.

ويربط الخط الأحمر لمترو دبي كلاً من مطار دبي الدولي، وعدد من الفنادق الكبرى والمعالم السياحية البارزة في المدينة، ويمتد من قلب دبي إلى مدخل مدينة إكسبو، التي سيستضيف فيها COP28 العالم للمشاركة في فعالياته.

يعمل المترو من الساعة 5 صباحاً حتى الساعة 1 صباحاً من اليوم التالي، ويصل أول قطار إلى محطة مترو إكسبو الساعة 05:19 صباحاً، فيما يغادر آخر قطار من محطة مترو إكسبو الساعة 12 منتصف الليل يومياً، ويمكنكم التخطيط لرحلتكم عن طريق الرابط:

<https://www.rta.ae/wps/portal/rta/ae/public-transport/timetable#DubaiMetro>

تم تجهيز محطات المترو بخاصية الرصف للمسي لتسهيل وصول المكفوفين، كما تم إعداد طرق خالية من الدرجات ومساعد لتسهيل حركة الكراسي المتحركة في جميع المحطات، وتتوفر مقاعد مخصصة وأماكن للكراسي المتحركة في جميع العربات للركاب المحتاجين إلى المساعدة.

خلال الأيام الثلاثة الأولى من COP28، ستُغلق بعض الطرق القريبة من مدينة إكسبو دبي بسبب الترتيبات الأمنية الخاصة، وقد تحدث خلال المؤتمر تغييرات وإغلاقات عاجلة دون إشعار مسبق، ولذا نشجع جميع الزائرين على استخدام مترو دبي.

بالنسبة إلى غير القادرين على استخدام وسائل النقل العام، تتوفر مواقف واسعة لسيارات المندوبين والضيوف في كل من المنطقتين الزرقاء والخضراء، وستعمل خدمات النقل المجاني المخصصة لأماكن صف السيارات من جميع المواقف، لضمان سير الضيوف مسافة قصيرة من السيارة إلى البوابة، وذلك بتواتر مرتفع طوال المدة التي ستكون فيها مناطق وقوف السيارات مفتوحة.

وفيما يأتي معلومات إضافية عن الذهاب إلى المنطقتين الزرقاء والخضراء:

المنطقة الزرقاء

يمكن لمندوبي المنطقة الزرقاء الدخول مباشرة من محطة المترو إلى المنطقة الزرقاء.

ويمكن لمندوبي المنطقة الزرقاء المقيمين في دبي خلال المؤتمر الاستفادة من خدمة النقل المجاني الليلية التي ستعمل بعد ساعات عمل المترو، وتسير حافلات هذه الخدمة كل 20 دقيقة من منتصف الليل حتى الساعة 5 صباحاً، وتنقل المندوبين إلى مواقع الفنادق الرئيسية في المدينة، بما يشمل فندق بريمير إن دبي ابن بطوطة مول، وسوفيتيل دبي جميرا بيتش، وميديا روتانا، وبريمير إن برشا هايتس، وكورت يارد باي ماريوت البرشاء، وشيراتون مول الإمارات.

ونظراً إلى العدد المحدود من أماكن وقوف السيارات في المنطقة الزرقاء، ننصح المندوبين باستخدام مترو دبي وترك سياراتهم في مواقف السيارات بمحطات "سنتر بوينت" و"اتصالات" و"جبل علي" بمترو دبي، وسيوفر COP28 حافلات نقل عام مجانية طوال مدة المؤتمر لمندوبي المنطقة الزرقاء.

يمكن لمندوبي المنطقة الزرقاء القادمين من أبو ظبي والمقيمين فيها استخدام حافلات نقل عام مجانية من وإلى موقع COP28، ويحق لهم ركوب الحافلة مجاناً من وإلى الموقع بعد تقديم شارة المنطقة الزرقاء أو خطاب الدعوة الرسمي الصادر عن الأمانة العامة لاتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ، وسيتم تشغيل خدمة حافلات النقل العام في الفترة من 21 نوفمبر إلى 13 ديسمبر.

وخلال الفترة من 21 إلى 29 نوفمبر ستعمل خدمة حافلات النقل العام المجانية من مطار أبوظبي الدولي إلى موقع COP28 من الساعة 6 صباحاً إلى 10 صباحاً كل 30 دقيقة، ومن 10 صباحاً إلى 8 مساءً كل 60 دقيقة.

وستعمل الحافلات خلال أيام المؤتمر، من 30 نوفمبر إلى 13 ديسمبر، من مطار أبوظبي الدولي إلى موقع COP28 من الساعة 6 صباحاً إلى 10 صباحاً كل 30 دقيقة، ثم من 10 صباحاً إلى 11 مساءً كل 60 دقيقة، كما تعمل الحافلات من موقع COP28 إلى مطار أبوظبي الدولي من الساعة

8:30 صباحاً إلى 4:30 عصراً كل 60 دقيقة، ومن 4:30 عصراً إلى 9:30 مساءً كل 30 دقيقة، ثم من 9:30 مساءً إلى 1:30 صباحاً كل 60 دقيقة.

وبالنسبة إلى رحلات العودة من COP28 إلى مطار أبوظبي الدولي، ستعمل الحافلات من الساعة 8:30 صباحاً إلى 4:30 عصراً كل 60 دقيقة، ومن 4:30 عصراً إلى 10 مساءً كل 30 دقيقة.

المنطقة الخضراء

تستقبل المنطقة الخضراء الزوار في الفترة من 3 إلى 12 ديسمبر، فيما ترحب المنطقة الزرقاء بالمندوبين المعتمدين في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر، وستتوفر حافلات نقل عام مجانية لنقل الزوار من محطة مترو إكسبو إلى بوابات المنطقة الخضراء، من الساعة 8 صباحاً حتى منتصف الليل.

-انتهى-

لجميع استفسارات وسائل الإعلام وطلبات إجراء المقابلات، يرجى التواصل عبر عنوان البريد الإلكتروني:

media@cop28.com

كما يمكنكم الاطلاع على آخر التحديثات بشأن مؤتمر الأطراف COP28 عبر موقع تويتر (@COP28_UAE) واستخدام الصور ومقاطع الفيديو عبر موقع فليكر (COP28UAE)، ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني لمؤتمر الأطراف COP28: www.cop28.com

نُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.
- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 نتائج أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المُحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق وتوسعي رئاسة المؤتمر إلى تقديم استجابة شاملة وحاسمة للحصيلة تساهم في إعادة العالم إلى المسار الصحيح للعمل المناخي.
- ستقود دولة الإمارات عملية تهدف إلى التوصل لتوافق بين كافة الأطراف واتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم المنشود عبر جميع موضوعات العمل المناخي، انطلاقاً من خطة عمل رئاسة COP8 التي تستند إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.

